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В статье анализируются базовые положения концепции «тройной спирали» и ее влияние на 
основы государственной политики в области развития субъектов РФ. Показано, что основная 
модель построена на взаимодействии трех ключевых элементов «власть-бизнес-наука». Пред-
ставлены общий потенциал «тройной спирали» и ее отличия от командно-административной 
системы управления регионами. Выделены особенности «умной специализации», продвигае-
мой в регионах в странах Европейского Союза, достижения которой могли бы быть использо-
ваны в Российской Федерации.
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The article analyzes the basic provisions of the concept of the “triple helix” and its impact on the foundations 

of state policy in the field of development of the constituent entities of the Russian Federation. It is shown 

that the main model is built on the interaction of the three key elements of “power-business-science”. The 

general potential of the “triple helix” and its differences from the command-administrative system of regional 

management are presented. The features of “smart specialization” promoted in the regions in the countries of 

the European Union, the achievements of which could be used in the Russian Federation, are highlighted.
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